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درمکتب امام

ادامه نهضت
آمریکا خیال نکند که با دخالت نظامی می تواند کاری بکند یا با حصر اقتصادی 

می تواند کاری بکند. ملتی که روزه می گیرد، ملتی که شهادت را قبول کرده، از این 

چیزها دیگر نمی ترسد... و امیدوارم که همان طوری که تاکنون از ۱۵ خرداد تاکنون 

ملت ما ادامه داده است به نهضت خودش، از این به بعد هم ادامه بدهد و همه 

قدرتمندان را مأیوس کند از دخالت در کشور ما.
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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

شهرداری وابسته یا خیانت به رای مردم
نتیجه لیست غیرشفاف امید

سرویس سیاسی-
افشاگری  برخی اصلاح طلبان از پشــت پرده بستن لیست شورای شهر جریان 

اصلاحات شکاف های بسیاری را بین فعالان این طیف ایجاد کرده است.

شهرداري غیرمستقل و گوش  به  فرمان عناصر پشت پرده
روزنامه آرمان دیروز در مطلبی با عنوان »دلسوزان، نگران کلید شهرداری« نوشت: 
»در زمان انتشــار اسامی لیست امید، انتقاداتی درباره نحوه انتخاب افراد برای قرار 
گرفتن در این لیست مطرح شد، اما نیاز به آرامش انتخاباتی سبب شد این گلایه ها 
مطرح نشــود. پس از انتخابات و اطمینان از پیروزی لیست امید بود که گلایه ها با 

هدف عدم تکرار رویه موجود و مورد انتقاد آغاز شد«.
در بخش دیگری از این مطلب با اشــاره به نامه جمعی از دانشجویان خطاب به 
عارف آمده است: »باید بجد عرض کنیم شما ناخواسته اشتباه بزرگی در حق اصلاحات 
نمودید با بستن لیست به  اصطلاح امید. بخشی از لیست شما قابل دفاع، اما اکثریت 
دیگر لیســت را نمی دانیم چه بخوانیم... شــاید شما به احزابي بدهی داشته باشید، 
ولی بدانید که نه تنها ما، بلکه هیچ یک از رأی دهندگان به لیست ناامید کننده امید 
بدهی ندارند... اگر مدعي اصلاح طلبي هستید، هرچه سریع تر به صورت شفاف براي 
مردم توضیح دهید اصل داستان بسته شدن این لیست چه بود... بیم آن داریم که 
با این لیست به شهرداري غیرمستقل و گوش  به  فرمان عناصر پشت پرده برسیم و 
یا شاید هم یکي از مهندسین لیست قصد تکیه برصندلي شهردار تهران را دارد که 

خیانت به راي مردم است«.
آرمان سه شنبه هفته قبل نیر در یادداشتی لیست های انتخاباتی اصلاح طلبان در 
مجلس و شورای شهر تهران را خلاف شایسته سالاری دانست و تأکید کرد: »شکی 
نیست که تداوم این مسیر به استحاله فرسایشی جریان اصلاحات منجر خواهد شد و 
اندیشه اصلاح طلبی را از درون تهی خواهد کرد. آنگاه از اندیشه اصلاح و اصلاح طلبی 

که از ضرورت های اجتناب ناپذیر جامعه امروز است اثری باقی نخواهد ماند«.
در بخش دیگری از یادداشــت مذکور خاطرنشان شــده بود: جریان اصلاحات 
و احزاب مدعی اصلاح طلبی هم تاکنون نتوانســته اند حتــی در درون خود به این 
مهم)شایسته ســالاری( عمل کننــد... آنها در چینش کادرهــای مدیریتی خود و 
بســتن لیست های انتخابات اعم از مجلس شورای اسلامی و یا شورای شهر تهران، 
شایسته سالارانه عمل نکردند. لیست شورای شهر تهران که پیروز انتخابات 96 گردید 
نمونه بارزی از این چینش غیرشایسته سالارانه است که در جای خود باید به جد به 
آن پرداخته شــود تا جریان اصلاح طلبی بتواند خود را از این وضعیت نجات بخشد 
و مسیر راهیابی شایستگان به سطوح عالی مدیریتی را هموار کند... امید که تا دیر 
نشده و جریان اصلاحات اعتبار خود را در میان مردم از دست نداده به این خانه تکانی 

و جراحی ضروری اهتمام ورزد.

مدعیان اصلاحات با ناطق همان کاری می کنند که با هاشمی کردند
مرور نحوه رفتار مدعیان اصلاحات با مرحوم هاشمی رفسنجانی در سالیان دور 
نشان دهنده واقعیتی است که از آن به عنوان استفاده ابزاری یاد می کنند. زنجیره ای 
هــا در طول دولت اصلاحات از هیچ توهینی به هاشــمی فروگذاری نکردند و این 
حملات در انتخابات مجلس ششم به اوج خود رسید تا آنجا که هاشمی مجبور به 

کناره گیری شد.
ایــن روزها اما مدعیان اصلاحات همــان رفتار را با ناطق نوری می کنند، همان 
ناطق نوری که مورد شدیدترین حملات در دوران ریاست مجلس پنجم و همچنین 
نامزدی ریاست جمهوری از سوی اصلاح طلبان قرار گرفت اما امروز چون به دردشان 

می خورد و باید از او استفاده کنند، سینه چاک وی شده  اند.
در همین زمینه، روزنامه زنجیره ای شرق در شماره دیروز خود به مراسم افطاری 
روحانی با ناطق نوری، رئیس دولت اصلاحات و  سیدحسن خمینی پرداخت و درباره 
ناطق نوری نوشــت: »در اولین افطاري بعد از پیروزي روحاني، بار دیگر از آنها که 
یاري اش کردند در ضیافتي دعوت کرد تا نشان دهد این حلقه را حفظ خواهد کرد و 
اگر روزگاري نه چندان دور، همین حلقه پشت هاشمي رفسنجاني به نماز مي ایستاد، 
حالا پشت سر ناطق نماز مي خواند؛ مردي از جنس اصولگرایي سنتي که مدت هاست 

سفره اش را از هم قطارانش جدا کرده و به طیف رقیب سالیان دور خود پیوسته«.
جالب توجه است که مدعیان اصلاحات در سال های دهه هفتاد هاشمی رفسنجانی 
را آماج حملات، زخم زبان ها، تهمت ها و کینه توزی  های خود قرار داده بودند. از این رو 
»عالیجناب سرخ پوش«، »دیکتاتور و دشمن آزادی«، »عامل گرفتاری، نابسامانی ها 
و فسادها در کشور« و »عامل ثروت اندوزی و رانت خواری« از برچسب هایی بود که  
مدعیان اصلاحات به مرحوم هاشمی رفسنجانی می زدند. حال صف کشی این طیف 
پشــت سر ناطق نوری از ویژگی به اصطلاح اصلاح طلبان مبنی بر نیل به قدرت به 

هر قیمت حکایت دارد.

شیفتگان عدم قطعیت پوپری و این همه اطمینان؟!
در حالی که صحت انتخابات مورد تایید شورای نگهبان قرار گرفته است باز هم 
این روزنامه های زنجیره ای هســتند که هر چیزی را دست آویز قرار می دهند که به 
پروژه مظلوم نمایی خود بپردازند.  روزنامه اعتماد دیروز در ســتون سرمقاله خود به 

موضوع بیانیه شورای نگهبان پرداخته است. 
در این نوشتار آمده است: »خطیب جمعه تهران در این باره چنین گفت: »تخلفات 
انتخاباتي در حدي نیست که در نتیجه کلي انتخابات اثر بگذارد اما ممکن است با 
بازبیني و بررسي مجدد تخلفات و گزارشات ارسالي به شوراي نگهبان راي رئیسي 
از ١6 بــه ١9 و روحانــي نیز از ٢٣ به ٢١ میلیون راي برســد، البته باید این را هم 
بگوییم که آقاي روحاني رئیس جمهور است و بحثي در این مورد نداریم« از همان 
ابتدا روشن بود که این اظهارات و ادعاها هیچ محلي از واقعیت ندارد. به ویژه آنکه 
ادعاها کلي بود و کمتر پیش مي آمد که مصداق روشــني از ادعا را طرح کنند. ولي 
تاثیر این اعتراضات واهي را مي توان در طولاني شدن اعلام صحت انتخابات از سوي 

شوراي نگهبان و از آن مهم تر در بیانیه این شورا مشاهده کرد«.
نخســتین ســوالی که پیش می آید این است که مگر روزنامه ای مثل اعتماد به 
اطلاعاتی دسترسی دارد که با این قاطعیت می گوید این ادعاها هیچ محلی از واقعیت 
ندارد؟ دیگر آنکه پیرامون »مصداق روشــن« باید تحریریه این روزنامه حامی دولت 
)در هر شرایطی( توجه داشته باشد که طبق گفته شاکیان اسناد و مدارک و مصادیق 

این تخلفات به شورای نگهبان تحویل داده شده است.
جــای تعجب دارد، آنکه در چارچوب قانون شــکایت می کند و تمام مدارک را 
تحویل می دهد و بر رای شــورای نگهبان تمکین می کند را »مدعی« می نامند و به 
حمایت از آن کسی می پردازند که در سال 88 بدون ارائه حتی یک برگ مستندات 

به شورای نگهبان علم طغیان و آشوبگری را برافراشت. 

تماشاچیان بي گناه!
روزنامه وقایع اتفاقیه در یادداشــتی با عنوان »زماني براي شنیده  شدن صداي 
تماشــاچیان بي گناه« با انتقاد از ریاست انحصاری سازمان نظام پزشکی کشور در 
دست جریانی خاص نوشت: »انتخابات هفتمین دوره نظام  پزشکي نزدیک مي شود 
... اما قسمت مهم و اثرگذاري از رأي دهندگان احتمالي انتخابات نظام  پزشکي اتفاقا 
پزشکاني هستند که نظام  پزشکي و کاندیداهاي آن هیچگاه آن گونه که باید، پیگیر 
مسائل آنان نبوده ا ند؛ یعني پزشکان جوان و رزیدنت ها... پیش ازاین در مطلبي، احسان 
قدیمي، پزشکان جوان و رزیدنت ها را به تماشاچیان بي گناه تشبیه کرده بود. کساني 
که هزینه زیرمیزي فلان پزشک باسابقه را داده اند، ...همان سربازان خط  مقدم درمان 
که رودررو با مردم، باید هزینه تخلفات پزشکان دیگر و حرف هاي بزرگان درباره فساد 
سازمان  یافته در جامعه پزشکي را بدهند... همان هایي که قانون ممنوعیت فعالیت 
همزمــان خصوصي و دولتي فقط براي آنان و مطب هاي بعدازظهرشــان در دوران 
طرح لازم الاجراســت و سال ها باید در سایه پزشکان قدیمي بمانند؛ همان هایي که 
در بیمارستان هاي آموزشي، حقوق یک ماهشان به اندازه کارانه یک عملي هم که به 
نام استادشان مي کنند، نیست. همان هایي که محل زندگي و محل تولد کودکان و 
خلاصه حیات و مماتشان با استفاده از تعهد هاي عجیب  و غریب در دستان پرقدرت 
وزارت بهداشــت و درمان و آموزش پزشکي است ... به نظر مي رسد این عدم توجه 
بزرگان به علت ســن کم، نداشــتن نقش هاي مدیریتي و واردنشدن در حلقه هاي 

تصمیم گیري توسط این قشر از جامعه پزشکي باشد«.
انتقاد از ریاست انحصاری جریانی خاص در سازمان نظام پزشکی در حالی است 
که پیشتر برخی نسبت به فشارهای سیاسی، لابی گری ها و اثر گذاری جریانات سیاسی 

بر انتخابات این سازمان نیز گلایه و شکایت داشتند.

اخبار کوتاه 
»لیست فروشی« کارگزاران 

یک رفتار طاغوتی است
لطف الله فروزنده سخنگوی جمعیت ایثارگران انقلاب اسلامی در 
گفت وگو با فارس، با اشــاره ماجرای »لیست فروشی اصلاح طلبان« 
در جریان انتخابات اظهار داشــت: نفس این کار کاملًا غلط است و 
اینکه افراد بخواهند برای پســت گرفتن هزینه ای بدهند یک رفتار 

طاغوتی است.
فروزنده بابیان اینکه در فرهنگ اســلامی پست گرفتن یک امانت 
است و فرد نباید به دنبال آن باشد، افزود: تغییر این رویکردها از سوی 
حزب کارگزاران سرانجامی غیر از این ندارد که در دوره مسئولیت این 

آقایان، یک طبقه اشرافیت و طیفی از مدیران نوکیسه به وجود آمد.
عضو شورای مرکزی جبهه مردمی نیروهای انقلاب اسلامی با تأکید 
بر اینکه پول دادن برای حضور در لیست قطعاً به ضرر منافع مردم است، 
یادآور شــد: باید از این شورای جدید که افراد در آن این گونه روی کار 

آمده اند به خدا پناه برد.
گفتنی است ماجرای لیست فروشی اصلاح طلبان تنها مربوط به این 
انتخابات نیســت و پیش  از این الهه کولایی هم در جریان قرار نگرفتن 
نامش در لیســت امید برای انتخابات مجلس دهم اعلام کرد: »برخی 
کاندیداها از طریق »رانت« وارد لیســت امید شدند و من این مسئله را 

تکذیب نمی کنم. «

آقای روحانی شما یک ویرانه از دولت یازدهم 
تحویل گرفتید

بسیج دانشجویی دانشگاه شهید رجایی طی نامه ای به رئیس جمهور 
اعلام کرد: اعتقاد ما براین اســت که شــما یک ویرانه از دولت یازدهم 
تحویل گرفته اید و از شما درخواست می کنیم تا هرچه سریعتر تدبیری 

برای حل آن اندیشه کنید. 
در ادامه این نامه آمده اســت : متاســفانه دولت یازدهم وعده های 
رنگارنگی داده بود، وعده صد روزه حل مشــکلات را داده بود اما بعد از 
گذشت سه سال و نیم منکر آن شدند، وعده ایجاد 4 میلیون شغل در 
سال را دادند اما باتوجه به علاقمندی دولت به طرح لوله، با تعطیلی ده ها 
واحد تولیدی و بیکاری صدها کارگر، واردات افسار گسیخته، حذف طرح 
شبنم و گسترش قاچاق کالا که از قضا برخی وزرا هم در آن سهم ویژه ای 
ایفا نمودند، زندگی مردم در این مدت از لوله های باریک اقتصادی عبور 
کرد، وعده دادند چنان مردم را سرشار از درآمد کنند که نیازی به پرداخت 
یارانه نباشد اما جز برخی افراد که این درآمد سرشار را با پوست و گوشت 
خویش حس کردند، ذخایر نظام نامیده شدند و طعم حقوق های نجومی 

را چشیدند، سهم دیگران از سفره انقلاب تقریبا هیچ بود.
این تشکل دانشــجویی ادامه داد: جناب آقای رئیس جمهور دولت 
یازدهــم وعده چرخیدن همزمــان چرخ ســانتریفیوژها و کارخانه ها 
داده شــد اما با سیمان کاری و بتن ریزی راکتور اراک لوله شد، تعداد 
ســانتریفیوژها به پنج هزار عدد تقلیل یافت و فردو هم به موزه تبدیل 
شــد و چرخ دنده های شکسته هم یادگاری باقی مانده از کارخانه ها در 

دولت یازدهم است. 

نمایش هوایی فانتوم های بوشهر
 در حضور فرمانده کل ارتش

امیر سرلشکر عطاءالله صالحی فرمانده کل ارتش با حضور در پایگاه 
شکاری شهید یاسینی بوشهر از قسمت های مختلف این پایگاه بازدید 
کرد. امیر صالحی در این بازدید آمادگی رزمی و توان عملیاتی این پایگاه 

را مورد ارزیابی قرار داد.
وی با حضور درقســمت های آلرت، ســیمیلاتور، بازآماد، شیلترها 
وگروه نگهداری در جریان روند پیشرفت طرح ها و برنامه های این پایگاه 

قرار گرفت.
فرمانده کل ارتش ضمن دیدار با کارکنان و خلبانان پایگاه شــهید 
یاسینی، با حضور در قرارگاه سربازی بصورت چهره به چهره با سربازان 

این پایگاه دیدار و گفت و گو کرد.
با حضور امیر سرلشکر صالحی سالن تیراندازی ویژه سربازان وظیفه 

این پایگاه نیز افتتاح و بهره برداری شد.
همچنین پس از بازدید سرلشــکر صالحی از بخش آلرت، خلبانان 
تیزپرواز پایگاه شــهید یاســینی با دو فروند هواپیمای اف4 به پرواز در 

آمده و آمادگی خود را برای انجام ماموریت های محوله نشان دادند.

وزیر کشــور با حضور در صحن علنی 
از روند  مجلس شورای اســلامی گزارشی 
برگزاری انتخابات ارائه کرد ، رحمانی فضلی 
با پذیرش برخی اشکالات ناشی از ابهامات 
انتخابات خواســتار  برگزاری  در  نواقص  و 
رســیدگی عادلانه قوه قضائیــه به تمامی 
شکایات شــد ، رئیس مجلس نیز با اشاره 
به صف های طولانی و وقت گیری زیاد ثبت 
مشخصات شناســنامه ای در روز انتخابات 
تاکید کرد » اصلاحاتی باید در روش انتخابات 

صورت بگیرد«
عبدالرضا رحمانی فضلی در جلسه علنی دیروز 
و در ارائــه گزارش خود از روند برگزاری انتخابات 
دوازدهمیــن دوره انتخابات ریاســت جمهوری، 
پنجمین دوره شــوراهای اسلامی شهر و روستا و 
میاندوره ای دهمین دوره مجلس شورای اسلامی 
به نمایندگان گفت: یکی از ویژگی های این دوره 
برگــزاری ٣ انتخابات مجــزا و مبتنی بر ٣ قانون 
متفاوت بود که هر یک از آنها شــیوه اجرا، نحوه 
نظارت و زمانبندی اقدامات از الزامات خاص خود 

برخوردار بودند.
وزیر کشــور یادآور شــد: تامین امنیت کامل 
انتخابــات آن هم در شــرایطی که تعــدادی از 
کشــورهای منطقه با جنگ هــای داخلی، بحران 
و ناامنی مواجهند و دشــمنان قسم خورده نظام 
مقدس جمهوری اســلامی ایران از هیچ اقدامی 
برای بر هم زدن امنیت داخلی کشــور و اخلال در 
امر برگزاری انتخابات فروگذار نکردند. وجهه مهم 
دیگری است که تلاش های شبانه روزی و اشراف 
اطلاعاتی نیروهای ارزشــمند نظامی، انتظامی و 
امنیتی کشورمان مانع از تحقق اهداف پلید آنان 

گشت. 
وی در ادامه با اشاره به زمان قانونی اخذ رای در 
انتخابات ریاست جمهوری عنوان کرد: در این دوره 
از انتخابات با توجه به تاکید شورای نگهبان امکان 
اخذ رای پس از ســاعت ٢4 روز جمعه برخلاف 
رویه های قبلی میسر نشد و محاسبات انجام شده 
مؤید این واقعیت است که در این دوره از انتخابات 
به طور متوســط در کل کشور هر 77 ثانیه از یک 
نفر رای گیری به عمل آمده اســت و این در حالی 
است که انتخابات سال 9٢ در شعبات اخذ رای به 

ازای هر 9٢ ثانیه حکایت دارد.
رحمانی فضلی تصریح کرد: با شــمارش آراء 
مشخص گردید تعداد آراء ماخوذه در دوازدهمین 
انتخابات ریاســت جمهوری 4١ میلیون و ٣48 
هزار و 46١ نفر بود که در مقایســه با ٣6 میلیون 
و 8٢١ هــزار و 5٣6 رأی ماخوذه دوره قبل بیش 
از ١٢ درصــد و بالاتر از 5 میلیون افزایش رای را 

نشان می دهد.
رحمانی فضلی ادامه داد: همت همه همکاران 
در وزارت کشــور در سطوح مختلف صف و ستاد، 
برگزاری انتخابات سالم و قانونی را رقم زد هر چند 
در مــواردی برخی از آنان مورد ســؤال و احضار 
دستگاه قضایی قرار گرفتند که برابر بررسی های 
انجام گرفته قریب به اتفاق آنها، گزارش عملکرد 

دولت مورد اعتراض بوده است.
وی افــزود: با قاطعیت اعلام می دارم که تمام 
استانداران، فرمانداران و بخشداران و کلیه عوامل 
برگــزاری انتخابات، نهایت تلاش خود برای عمل 
به مــرّ قانون و صیانــت در آراء ماخوذه به عمل 
آورده و در این مهم کاملا موفق بودیم. در جریان 
انتخابات اعتراض و شــکایات چندی هم از سوی 
برخی دستگاه های نظارتی واصل گردید که عمده 

آنها بررسی شده است.
رحمانی فضلی همچنین یادآور شد: ابهاماتی 
از سوی برخی ستادها، کاندیداها و غیره در مورد 
کمبود تعرفه ها، عدم درج مهر انتخابات بر روی آنها 
یا شروع دیرهنگام اخذ رای مطرح شده که توسط 

سخنگوی شورای نگهبان پاسخ لازم داده شد. 
وزیر کشور تصریح کرد: کندی اخذ رای از دیگر 
ابهامات بــود که به دلیل انجام الکترونیکی احراز 
هویت رای دهندگان و تضمین سلامت انتخابات 
علی رغم افزایش ســرعت کار نسبت به دوره قبل 

 گریز ناپذیر بود.
وی در بخش پایانی سخنان خود خاطرنشان 
کرد: رســیدگی عادلانه و برابر توســط دستگاه 
قضایی به کلیه شــکایات ارسالی و آنهایی که از 
سوی وزارت کشور و شورای نگهبان ارجاع، احصا 
و شکایات ستادهای انتخاباتی هر یک از نامزدها، 
مورد انتظار همگان است و می تواند تاثیرات بسزایی 

در انتخاباتی آتی داشته باشد. 
رحمانی فضلی همچنین گفت: تجربه انتخابات 
اخیــر از وجــود نقایــص و ابهامــات در قوانین 

موجود انتخاباتی حکایت دارد که وزارت کشــور 
با مستندســازی تمامی اشکالات در تلاش برای 
رفع نواقــص و ابهامات ضمن تقدیم لایحه جامع 

انتخابات هست.
اصلاحاتی باید در روش انتخابات 

صورت بگیرد
علی لاریجانی رئیس مجلس شــورای اسلامی 
در نشست علنی صبح دیروز پس از گزارش وزیر 
کشور از روند برگزاری انتخابات، در سخنانی اظهار 
داشت: آقای رحمانی فضلی روی هم رفته گزارش 
روشنی را ارائه کردید البته همان طور که خودتان 
هم متذکر شــدید باید اصلاحاتــی در روش کار 

انتخابات صورت گیرد.
رئیس مجلس شورای اســلامی تصریح کرد: 
صف های طولانی که در آن روز وجود داشــت با 
اینکه چندین بار در قوانین گفته شده که انتخابات 
مکانیزه شود تا نگرانی مردم برطرف شود و وقت 
آنها صرف نشود، اما عملًا انجام نشده است و تنها 

در بعضی از حوزه ها محقق شده است.
وی خاطرنشان کرد: از این جهت فکر می کنم 
ضروری اســت کمیسیون شوراها و امور داخلی با 
کمک مرکز پژوهش ها،  وزارت کشــور و شورای 
نگهبان جلســات فشرده ای را داشته باشند تا این 
مسئله حل شده و در انتخابات بعدی و در صورت 
لزوم نرم افزارها مورد کنترل قرار گرفته و انتخابات 
به صورت مکانیزه انجام شود تا شاهد این صف های 

طولانی نباشیم.
علیرضا رحیمی رئیس هیئت نظارت بر انتخابات 
شوراهای شهر و روســتای استان تهران نیز طی 
اخطار اصل ١00 قانون اساســی گفت: طبق ماده 
٢6 گواهی عدم سوءپیشــینه بایــد به داوطلبان 
شوراها ارائه شود اما با وجود درخواست داوطلبان 
٢00 نفر نتوانســتند این گواهی را دریافت کنند 
و وزارت کشــور و نیروی انتظامــی در این مورد 
پاسخگو نبودند که موجب اختلالات جدی در کار 

هیئت های نظارت و اجرایی شد.
رئیس هیئت نظارت بر انتخابات شوراهای شهر 
و روستای استان تهران از مجلس شورای اسلامی 
خواست در این باره آسیب شناسی صورت گیرد تا 

در ادوار بعدی شاهد این مشکلات نباشیم.
سید احسان قاضی زاده هاشمی رئیس کمیسیون 
نظارت بر تبلیغات انتخابات ریاست جمهوری نیز 
طــی گزارش عملکرد این کمیســیون در صحن 
مجلــس گفت: عدم رعایت اخلاق و حریم نهادها 
در روند انتخابات های آتی در لایحه جامع به عنوان 
قانون انتخابات با ابزارهای بازدارنده محدود شود.

حتی در آمریکا دسترسی به سایت های 
غیراخلاقی این گونه آزاد نیست 

حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر 
در جلسه علنی دیروز در سؤال خود از واعظی وزیر 
ارتباطات اظهار داشت: آقای وزیر! هرچند می دانم 
که می دانیــد بنابر اعلام رئیس  مرکز رســانه ای 
دیجیتال حداقل 5٣ درصد مردم ایران عضو یکی 
از شــبکه های اجتماعی هستند، میانگین حضور 
رسانه ای ایرانی ها در فضای مجازی 5 تا 9 ساعت 
اســت در حالی که میانگین جهانی ١6 ساعت در 

یک ماه است. 
نماینده شاهین شــهر خاطرنشــان کرد: 7٢ 
درصد از جوانان ١8 تا ٢9 ســال حداقل در یکی 
از شبکه های اجتماعی عضویت دارند و ١9 تا ٢0 
میلیون از کاربران فضای مجازی در ایران زیر ١8 
سال هستند که آزادانه و بدون هیچ گونه محدودیت 

به اینترنت دسترسی دارند.
به گزارش فارس حاجی دلیگانی خاطرنشــان 
کــرد: وزیر ارتباطــات و فنــاوری اطلاعات باید 
پاســخگو باشــد حدود ١9 تا ٢0 میلیون نفر از 
کاربران اینترنت در ایران زیر ١8 سال هستند که 
بدون هیچ محدودیتی آزادانه به اینترنت دسترسی 

دارند و 80 درصد کاربران شبکه اجتماعی نوجوانان 
و دانش آموزان هستند در حالی که بر اساس آمار 
موسســه بین المللی تعداد جستجوهای پورنو از 
اول سال ٢0١5 میلادی تاکنون حدود 5 میلیارد 

و 450 میلیون است.
نماینده شاهین شــهر یادآور شد: 60 درصد 
صفحات اینترنتی که مورد مراجعه قرار می گیرند 
سایت های جنسی و غیراخلاقی است و دانش آموزان 
در معرض بیشــترین خطر برای گرفتار شدن در 
مواجهه با این ســایت ها هســتند. 56 درصد کل 
اینترنت منطقه غرب آسیا در ایران مصرف می شود 
همچنین ٢5 درصد نوجوانان ١0 تا ٢0 سال بدون 
قصــد قبلی و فقط به دلیل ســهل انگاری و عدم 
انجام وظایف قانونی ما مسئولان وارد سایت های 
غیراخلاقی شــده اند و ٢0 درصد آنها جذب این 

سایت ها شده اند.
حاجی دلیگانی در ادامه خاطرنشان کرد: جالب 
است بدانید در کشورهای مدعی آزادی و پیشتاز در 
عرصه آی تی و سهامدار فضای مجازی و اینترنت 
که حتی آموزش های جنســی در آنجا آزاد است 
استفاده از اینترنت و امکان دسترسی به سایت های 
غیراخلاقی مانند کشور ما اینگونه رها و باز نیست. 

وزیر ارتباطات : از نظر فنی
 نمی توانیم!

ســیدمحمود واعظی وزیر ارتباطات در پاسخ 
به سؤال حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده مردم 
شاهین شــهر مبنی بر اینکه چرا نسبت به نظارت 
و کنترل محتوای مطالب مغایر با اصول و موازین 
شــرعی و مصالح و منافع ملی در فضای مجازی 
اقدامی انجام نمی دهید، گفت: این وضعیت فضای 
مجازی مختص به ایران نبوده و هیچ جای دنیا به 
خاطر تهدیدات و فرصت های توأمان فضای مجازی 

آن را محدود نمی کنند.
وی با اشاره به اینکه سؤال نماینده شاهین شهر 
دغدغه همه بوده و تلاش بر این قرار داشته است 
که تعدادی از این موارد فیلتر شــود، خاطرنشان 
کرد: از این میان برخی که سایت های مستقل بوده 
بلافاصله فیلتر کرده ایم اما یک ســری از سایت ها 
رمز هستند و هنوز نتوانسته ایم از لحاظ فنی آنها 

را فیلتر کنیم.
واعظــی با طــرح این ســؤال کــه نماینده 
سؤال کننده آمار خود را از کجا آورده است، گفت: 
از کجا می گویید 60 درصد مردم به ســایت های 

غیراخلاقی مراجعه می کنند؟
وزیــر ارتباطــات با ذکر این نکتــه که امروز 
4٣ درصــد از مردم از اینترنت داخلی اســتفاده 
می کنند، اظهار داشت: ما امنیت و توسعه همزمان 

شبکه فضای مجازی را در دستور داشتیم.
وی با تصریح بر اینکه نهادهای دیگری از جمله 
شورای عالی فضای مجازی مسئول محتوای این 
حیطه هستند، گفت: اما ما نمی خواهیم با این عنوان 

از پاسخ دادن به سؤال شما شانه خالی کنیم.
واعظی با اشــاره به بســتن 7 میلیون آدرس 
در اینترنــت و محــدود کردن تعــداد زیادی از 
فیلترشــکن ها گفت: تلگرام رمزنگاری شده است 
و اگر آن را ببندیم صدها شــبکه اجتماعی دیگر 
هستند که می توان به آن مراجعه کرد، از این رو با 
مسئول تلگرام تفاهم کردیم در مصادیقی از قبیل 
محتواهای جنسی، کودک آزاری، ترویج خشونت و 

ضدیت با دین، محدودیت هایی ایجاد شود.
وزیر ارتباطات ادامه داد: از مدتی قبل چندین 
بار با مســئولان ذیربط مکاتبه شد و با آنها توافق 
کردیم که سایت های مستهجن که اسامی آنها را 
اعلام می کنیم ببندند از جمله سایت های ضدشیعه، 
داعش و منافقین که اخیراً تعدادی از آنها بسته شد.
گفتنی است نمایندگان مجلس سؤال نماینده 
شاهین شــهر از وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 

را با 96 رأی مخالف وارد ندانستند.

نادر قاضی پور نماینده ارومیه نیز در جلســه 
علنــی دیروز از وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
پرســید: پول های میلیاردی که سالانه از شرکت 

مخابرات گرفته می شود، به کجا می رود.
وی اظهار داشت : آیا خصوصی سازی مخابرات 
این بود که طی آن کسانی که سال ها عمر خود را 
برای مخابرات گذاشته اند، اخراج شوند؟ آیا قرار بود 
در این خصوصی سازی به طبقات کارگر فشار آورده 
شود؛ آقای وزیر! چرا چک سفید و سفته سفید از 

کارکنان و کارمندان مخابرات گرفته شده است؟
قاضی پور با تأکید بر اینکه طبق قانون باید حق 
و حقــوق کارمندان و کارکنان مخابرات پرداخت 
شــود، تصریح کرد: اگر مخابرات خصوصی سازی 
شده، چرا وزیر ارتباطات به وزیر کار نامه می زند و 
در آن می خواهد طبقه بندی مشاغل را اجرا نکنند. 
ما نمی دانیم قســم حضرت عباس را باور کنیم یا 

دم خروس را.
مسئولیت با ما نیست 

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات نیز در پاسخ 
با بیان اینکه در چند ســال گذشــته 800 نفر از 
فرزندان خانواده های معزز ایثارگران به استخدام 
شرکت مخابرات درآمده اند، گفت: در بیش از ٢7 

هزار روستای کشور اینترنت وجود دارد.
واعظی افزود: شــرکت مخابرات ایران دارای 
هیئت مدیره 5 نفره ای هســت که تنها یک نفر از 
اعضای این هیئت توســط دولت انتخاب می شود 
یعنی ٢0 درصد هیئت مدیره متعلق به دولت است.

وزیر ارتباطات تصریح کرد: آنچه مربوط به وزارت 
ارتباطات است، مسائل فنی، سیاست گذاری های 
مختلف و تعرفه هاست و بنده مسئولیت همه این 
موارد را برعهده می گیــرم اما آنها چه مربوط به 
مسائل پرسنلی است مانند حقوق و مزایا، وزارت 
ارتباطات آنها را دنبال می کند، ولی مسئولیت این 

موضوع با وزارت ارتباطات نیست.
گفتنی است نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
پس از استماع سؤال قاضی پور و پاسخ های وزیر، با 
١١0 رای موافق، 77 رای مخالف و 9 رای ممتنع 
از مجموع ٢٣0 نماینده حاضر در صحن پارلمان 

اعلام کردند که از پاسخ های وزیر قانع شده اند.
مصوبات نمایندگان 

نمایندگان مجلس با اصرار روی مصوبه قبلی 
خود در لایحه معاهده معاضدت دو جانبه بین ایران 
و کره، این لایحه را به مجمع تشخیص مصلحت 

نظام ارجاع دادند.
خبر دیگر این که مجلســی ها لایحه معاهده 
بین جمهوری اسلامی ایران و جمهوری اندونزی 
در زمینه معاضدت حقوقی متقابل در امور کیفری 

را به تصویب رساندند.
از سوی دیگر لایحه ایجاد هفت منطقه آزاد و 
١٢ منطقه ویژه اقتصادی در جلسه علنی مجلس 

شورای اسلامی اعلام وصول شد.
مجید کیانپور نماینــده دورود و ازنا نیز طی 
تذکری شــفاهی، گفت: 550 میلیــارد تومان از 
سپرده های مردم از سوی مؤسسه مالی و اعتباری 
)آرمان( جذب شده اما نسبت به بازپرداخت اصل 

و سود آن کسی پاسخگو نیست.
وی با تقاضا از کمیســیون اصــل 90، بانک 
مرکزی و وزارت اقتصاد و دارایی جهت پاسخگویی 
به اعتراض مردم در این باره، اظهار داشت: متأسفانه 
شاهدیم که به جای پاسخگویی به سپرده گذاران 
دژ مستحکمی برای این مؤسسه ایجاد کردند و از 

هر گونه پاسخگویی خودداری می شود.
وی در پایان خاطرنشان کرد: مشخص نیست 
این گونه مؤسسه ها چگونه مجوز می گیرند که هیچ 
کدام نسبت به سپرده های مردم پاسخگو نیستند.

بنا بر این گزارش، علی لاریجانی رئیس مجلس 
در پاسخ گفت: هم بانک مرکزی و هم وزارت اقتصاد 
و دارایی به این موضوع ورود کرده اند تا برای این 
موضوع فکری شــود که دیگر این گونه مسائل در 

آینده رخ ندهد.
انتخابات هیئت رئیسه کمیسیون ها 

انتخابات هیئت رئیسه کمیسیون انرژی مجلس 
شورای اسلامی برگزار شد. بر این اساس فریدون 
حسنوند بر صندلی ریاست کمیسیون انرژی باقی 
مانــد و هدایت اله خادمــی نایب رئیس اول و علی 

ادیانی نائب رئیس دوم کمیسیون شدند.
از سوی دیگر محمدمهدی زاهدی بر کرسی 
ریاست کمیسیون آموزش ابقا شد و داود محمدی 
دیگر نماینده تهران و قاسم احمدی لاشکی نماینده 
مردم نوشهر به عنوان دو نواب رئیس انتخاب شدند.

در نشســت دیروز کمیســیون عمــران نیز 
محمدرضــا رضایی کوچی به عنــوان رئیس این 

کمیسیون در سمت خود باقی ماند.

در صحن علنی مجلس مطرح شد 

ضرورت اصلاح روش های برگزاری انتخابات 
انتظار همگان رسیدگی عادلانه قوه قضائیه به شکایات است 

وزیر اطلاعات با حضور در کمیســیون 
امنیــت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
از برکناری حدود 50 مدیــر دوتابعیتی از 
پســت های دولتی خبرداد و افزود: بیش از 
50 هــزار کانال ضدارزش و ضداخلاقی را از 

صحنه خارج کردیم. 
ســید حســین نقوی حســینی، سخنگوی 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شــورای اســلامی در گفت وگو با فارس به ارائه 
گزارشی از نشست عصر دیروز کمیسیون متبوعش 
پرداخت و اظهار داشت: در آغاز جلسه امروز، بحث 
تحولات منطقه به خصوص مسئله قطع ارتباط 
و روابط عربســتان، امارات، بحرین و مصر با قطر 
مطرح شــد و اعضا تحلیل های خود از شرایط را 

ارائه کردند.
وی افزود: در ادامه جلسه، حجت الاسلام علوی 
وزیر اطلاعات همراه با همکاران در کمیســیون 
حضور پیدا کردند و بحث با حضور وی ادامه یافت.

نماینده ورامین در مجلس تأکید کرد: بر اساس 
گفته های وزیر، فعــالان فضای مجازی هم مانند 
ســایر فعالیت ها ممکن است سوءاستفاده کنند، 
ولی وزارت اطلاعات بر همه فعالیت های مجازی 

اشراف کامل دارد و رویکردهای آنها را می شناسیم 
و قطعاً به کانال ها و ســایت ها و... غیرمجاز اجازه 
فعالیت نمی دهیم و با آنها مقابله می کنیم؛ تاکنون 
بیش از 50 هزار کانال ضدارزش و ضداخلاقی را از 
صحنه خارج کردیم که بخشــی از آنها کانال های 
غیراخلاقی، سیاسی، ضد ارزش های دینی بوده اند، 
در مورد بازداشت شدگان که در کانال های آنها نه 
مسائل ضد ارزش ها بوده و نه مسائل ضداخلاقی 
بوده و نه مسائل ضددین بوده، بلکه اغلب آنها افراد 
بسیار خوبی هستند و جزو خانواده انقلاب و نظام 

محسوب می شوند.
نقوی حسینی به سؤال حاجی دلیگانی اشاره 
کرد و گفت: سؤال از این قرار بود که علت حضور 
تعداد زیادی مدیــران دو تابعیتی در بدنه دولت 
یازدهم چیست؟ وزیر پاســخ دادند که برخی از 
افراد مقیم هستند، یعنی به دلیلی در یک کشور 
دیگر اقامت داشته اند، این افراد دوتابعیتی نیستند، 
افراد مقیم هیچ مشــکلی برای تصدی مدیریت ها 
ندارند، مگر منع قانونی داشــته باشند، نوع دوم 
اقامت آمریکا تحت عنوان گرین کارت اســت و 5 
ساله محسوب می شــود، این فرد هم دوتابعیتی 
محسوب نمی شوند و در صورت عدم منع قانونی 

دیگری می تواند تصدی مدیریت را داشــته باشد، 
فقط دو تابعیتی ها یعنی کســانی که با پاسپورت 
ایرانی و پاسپورت سایر کشورها سفر می کند و رفت 
و آمد دارد، این افراد را قانون تعیین تکلیف کرده 
است و نوعی جرایم برای آنها در دنیا داریم، چون 

قانون مدنی ما دوتابعیتی را نمی پذیرد.
سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس گفت: حجت الاسلام علوی توضیح 
داد ما صدهزار ایرانی دوتابعیتی در دنیا داریم، اغلب 
آنها هم علاقه مند به ایران، انقلاب، نظام و کشور 
هستند ولی دوتابعیت دارند. اگر فردی را شناسایی 
کنیم که دوتابعیتی است نباید در سمت مدیریت 
قرار گیرد. اگر دستگاهی خود متوجه شد باید اقدام 

کند و اگر ما متوجه شویم ورود پیدا می کنیم.
وی اظهار داشــت: وزیر اطلاعات گفت که از 
ســال 95 حدود ٣00 نفــر را احتمال می دادیم 
دوتابعیتی باشــند، بررسی کردیم، حدود 50 نفر 
آنها دوتابعیتی بودند و برکنار هم شده اند و در این 
زمینه کوتاه هم نیامدیم و نخواهیم آمد، اما قبل 
از اثبات دو تابعیتی نمی توانیم با آبروی مردم بازی 
کنیم. در نهایت حاجی دلیگانی گفت هفته آینده 

پاسخ می دهم که قانع شدم یا خیر.

علوی در کمیسیون امنیت ملی:

 50 مدیر دوتابعیتی از پست های دولتی برکنار شدند

نماینده ولی فقیه در سپاه:
مشکل عمده ما

 سکوت خواص است
مســئول نمایندگی ولی فقیه در سپاه، تصرف در واژه 
انقلاب، اعتدال و استقلال را از پدیده های امروز دانست و 

اضافه کرد: مشکل عمده ما سکوت خواص است.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام سعیدی در مراسم گرامیداشت 
قیام خونین ١5 خرداد که در حسینیه سپاه قدس گیلان برگزار 
شد، ضمن گرامیداشت قیام خونین ١5 خرداد، اظهار کرد: پس 

از مبعث هیچ انقلابی به عظمت انقلاب اسلامی ایران نیست.
وی با بیان اینکــه این انقلاب در عرصه های مختلفی رویش 
داشته است، افزود: انقلاب اســلامی در برخی زمینه ها توانسته 

قدرت های دنیا را در برابر این رویش ها  به زانو درآورد.
مســئول نمایندگی ولی فقیه در سپاه با بیان اینکه به عقیده 
مفسران خارجی انقلاب اسلامی سونامی بود که دنیا را تحت تاثیر 
قرار داد، افزود: معاون وزیر خارجه آمریکا چهار قدرت تاثیر گذار 
دنیا را آمریکا، روسیه، چین و ایران معرفی کرد و این قدرتمندی 

برای ایران یک رویش است.
 وی با بیان اینکه عدول از ما می توانیم به ما نمی توانیم نوعی 
ریزش نگرشــی در خواص است، یادآور شد: امام همواره به اصل 
ما می توانیم تاکید داشــتند، ولی امروز با جماعتی سرکار داریم 

که می گویند باید با آمریکا رابطه داشته باشند.
مســئول نمایندگی ولی فقیه در سپاه عدول از مردم سالاری 
دینی به دموکراسی غربی را از دیگر نشانه های ریزش در خواص 
دانســت. همچنین عدول از شیطان به کدخدا، عدول از تقابل به 
سازش، عدول از انقلابی گری به اعتدال را از دیگر نشانه های ریزش 

در خواص عنوان کرد.
وی افزایش عمق اســتراتژیک و نفوذ معنوی ایران در عراق، 
ســوریه و لبنان را رویش منطقه ای انقلاب خواند و اظهار داشت: 
رویش داخلی انقلاب در عرصه سیاســی و اقتصادی و بسیاری از 

جنبه های دیگر بی شمار است.
وی تصرف در واژه انقلاب، اعتدال و استقلال را از پدیده های 
 امروز دانست و اضافه کرد: مشکل عمده ما سکوت خواص است.
سعیدی با بیان اینکه سند ٢0٣0 قطعا از کاپیتولاسیون بدتر است، 
گفت: اخلاق زدایی و معنویت زدایی از ویژگی های این سند است .

معاون آموزش متوسطه وزیر آموزش و پرورش 
با عنوان »هوشمندسازی«  گفت: اگر مدرســه ای 

شهریه دریافت کند، این کار قانونی نیست.
علی زرافشــان به ایرنا گفت: مدارس هوشمند، همان 
مدارس عادی هســتند که وجه تمایز آنها تجهیز شدن به 
امکانات فناوری اطلاعات است و نباید به این بهانه وجهی از 
دانش آموزان در هنگام ثبت نام دریافت شود. البته مدارس 
برای تجهیز مدرســه از مشارکت اولیا استفاده می کنند و 
این مســئله در طول سال تحصیلی انجام می شود اما اگر 
مدرسه ای با عنوان »هوشمندسازی« شهریه دریافت کند، 

این کار قانونی نیست.
زرافشان ادامه داد: دفاتر ارزیابی عملکرد وزارت آموزش 
و پرورش در سطح استان و منطقه، مسئول نظارت بر ثبت 
نام هســتند که اولیا می توانند در صورت برخورد با چنین 
مواردی، به این دفاتر مراجعه کرده و یا از طریق شــماره 
تلفن دفاتر ارزیابی منطقه که به مدارس اعلام می شــود، 
اعتراضــات خود را گزارش دهند. گفتنی اســت، ثبت نام 
پایه های مختلف تحصیلی در مدارس از خردادماه آغاز شده 
و برخی از مدارس هوشمند که مجهز به امکانات فناوری 
اطلاعات هستند و یا مدارسی که قرار است به این امکانات 
تجهیز شوند، به هنگام ثبت نام مبالغ اضافه از دانش آموزان 
اخذ می کننــد و همین موضوع، نارضایتی دانش آموزان و 

خانواده های آنها را به دنبال داشته است.

دریافت شهریه ثبت نام
 به بهانه هوشمندسازی 

مدارس ممنوع است


